
Zápis č. 18/17‐20(219) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 8. ledna 2019, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Hároniková, Kalina, Komendová, Mravec, Obruča, Palovčík, Pilátová, 

Pořízka, Sedláček, Szotkowski, Šintajová. 
Omluveni:    Krajčovič, Šimončičová. 
Hosté:     Brada, Hladík, Opravil, Pekař, Vala, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Provozní řád OIS 
3. Termíny zasedání AS FCH VUT v Brně pro 1. pololetí 2019 
4. Různé 
 
Úvodem předseda AS  FCH VUT  v Brně přivítal přítomné  a popřál hodně  zdraví  a úspěchů 
v novém roce.  
Před samotným zahájením zasedání oznámil změnu ve složení AS FCH VUT: Od 1. 1. 2019 byl 
jmenován ředitelem CMV Ing. Tomáš Opravil, Ph.D., který k témuž datu požádal o ukončení 
členství v AS FCH. Dalším členem v pořadí  je  Ing. Filip Mravec, Ph.D. Jmenovaný s členstvím 
souhlasí a složil slib. Předsedkyně LK AS FCH VUT v Brně, dr. Pilátová, Předsedkyně VK AS FCH 
VUT  v Brně, dr. Pilátová, předala dr. Mravcovi osvědčení o  zvolení  členem AS  FCH VUT  v 
Brně.  
Dr. Opravil byl rovněž členem EK AS FCH VUT ‐ náhradu za něj bude řešit předseda EK.  
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  VUT  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  všichni  souhlasí  s navrženým 
programem.  Nikdo  nemá  námitky  ‐  zasedání  tedy  bude  probíhat  v souladu  s navrženým 
programem. 
 
AD 2)  
Předseda AS  FCH  připomněl,  že  se  jedná  o  připomínky  k rozhodnutí  děkana  č.  13/2018  a 
otevřel diskuzi.  
Doc.  Obruča:  Vidí  rozpor  mezi  uvedeným  dokumentem  a  praxí,  popsanou  v instrukcích, 
zaslaných  e‐mailem  vedoucím  OIS  a  dále  na Wiki  FCH;  tím,  že  jsou  z procesu  vyloučeni 
studenti DSP, dochází k vyššímu zatížení akademických pracovníků, kteří by se měli věnovat 
jiným činnostem. Z tohoto pohledu se uvedený postup jeví jako zbytečně byrokratický, navíc 
v některých situacích je třeba reagovat flexibilně ‐ proto požádal o vysvětlení. 
Reaguje  děkan:  Dané  rozhodnutí  vychází  částečně  z legislativy,  částečně  bylo  nutné  tyto 
služby formalizovat i s ohledem na to, že jsou poskytovány i ICV a ÚSI. Celkově by měl tento 
systém směřovat k rozvoji IS i snižování centralizovaných nákladů.  
Doplňuje vedoucí OIS, Ing. Brada: Pokud jde o flexibilitu ‐ v urgentních záležitostech je vždy 
nejlepší problémy řešit telefonicky a  ihned ‐ kdykoli  je třeba. Nicméně, záležitosti, které  lze 
plánovat,  je  třeba  shromažďovat  centralizovaně.  Situace bude přehlednější  a proces bude 
možno lépe řídit. Dosud se požadavky řešily nekoncepčně, čímž vznikaly situace, kdy někteří 
zadavatelé požadavků čekali na vyřízení nepřiměřeně dlouho.  
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Vedoucí OIS dále informoval o zastaralé infrastruktuře IT na fakultě a předložil výhled řešení. 
I  toto  je  jeden  z důvodů,  proč  pracovníci  OIS  potřebují  více  času  na  řešení  záležitostí 
koncepčního charakteru. 
Nicméně,  jak  k záležitostem  operativního,  tak  i  koncepčnějšího  charakteru  uvítá  jakoukoli 
diskuzi; problémy je možno řešit kdykoli.  
Dr.  Sedláček:  V pokynech  na  wiki  FCH  k problematice  IT  je  uvedeno,  že  „skutečně 
odpracovaný počet člověkhodin … bude u náročných požadavků použit pro úhradu nákladů 
děkanátu střediskem zadavatele.“ Je to v souladu se schválenými pravidly rozpočtu? 
Reaguje děkan: V souladu s pravidly rozpočtu to není, jedná se o administrativní pochybení a 
bude opraveno. Dodává vedoucí OIS: Situace vznikla tak, že byla uveřejněna neaktuální verze 
dokumentu ‐ bude napraveno. 
Doc. Diviš: Jak  lze postupovat v případech, kdy např. u konkrétního přístroje si zodpovědná 
osoba  nepřeje,  aby  byl  v PC  činěn  jakýkoli  zásah? Může  to  být  např.  z důvodu  funkčnosti 
neexistujících upgradů pro PC k daným přístrojům; má OIS k dispozici nějakou evidenci, z níž 
by bylo možné čerpat tyto  informace? Reaguje vedoucí OIS: V současnosti neexistuje žádná 
evidence přístrojů ‐ proto je tedy nejlepší dočasně např. nechat záznam v deníku u PC, apod. 
Doplňuje děkan: Obecně tato problematika vypovídá o kultuře správy majetku na ústavech, 
podobné evidence by měly vzniknout. 
Z pohledu  financování  upgradů  ‐  v současnosti  lze  využít  např.  i  financí  v rámci 
Infrastrukturních projektů, z nichž je možné financovat i upgrady. 
Pokud jde o umožnění vkládání požadavků ze strany doktorandů, tato záležitost bude řešena 
individuálně v souladu s legislativou a v rámci vhodného pracovně‐právního vztahu 
 
AD 3)  
Děkan  požádal  o  svolání  mimořádného  zasedání  AS  FCH,  aby  bylo  možno  projednat 
akreditační materiály před zasedáním VR 23. 1. 2019.  
Diskuze:  Aby  byla  dodržena  předkládací  lhůta,  jako  vhodný  se  jeví  termín  22.  1.  2019. 
Členové AS souhlasí. Současně bylo navrženo, aby se termíny zasedání AS kryly s termíny KD 
s tím,  že budou posunuty  začátky na  14:30 hodin. Následující  termíny  tedy byly navrženy 
takto: 
19.2., 19.3., 16.4., 14.5. a 11.6.  Tyto termíny jsou i v souladu s termíny zasedání AS VUT. 
Nikdo neměl další připomínky, proto předseda AS FCH vyzval k hlasování: 
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Pro první pololetí roku 2019 byly schváleny následující termíny zasedání AS FCH 
VUT v Brně: 22.1., 19.2., 19.3., 16.4., 14.5. a 11.6.   
 
AD 4)  
Předseda AS FCH VUT otevřel diskuzi.  
Děkan, prof. Weiter 

 Informoval o některých personálních změnách, ke kterým za poslední období došlo: 

 Od 1. 1. 2019 byl jmenován nový ředitel CMV, dr. Opravil. 

 Byla ukončena VŘ na akademické pracovníky. 
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 Byly přijaty dvě nové pracovnice na podporu PR, web v angličtině pro zahraniční 
zájemce, sociální sítě, apod. ‐ obě na částečný pracovní úvazek, přičemž jedna je 
hrazena z projektu MOST: Bc. Markéta Skopalová a Bc. Petra Jurčeková. 

 Informoval  o  návrhu  nového  předpisu  VUT,  tzv.  konceptu  jedné  smlouvy,  který  je  již 
delší  dobu  aplikován  do  nových  pracovních  smluv  na  základě  toho,  že  výzkumné 
organizace jsou hodnoceny dle Metodiky 17+, kde se hodnocení vztahuje k FTE. 

 Připravuje se DOD ‐ tyto akce jsou velmi důležité i s ohledem na to, že populační křivka 
stále klesá, navíc je zaznamenán nižší příliv studentů ze Slovenska než v předcházejících 
letech. 

 

proděkan, prof. Veselý 

 Seznámil členy AS s plánem rekonstrukcí pro letošní rok: 

 Posílení  rozvodů nízkého napětí  ‐ 2. a 3. etapa. Bude probíhat dle harmonogramu, 
který byl schválen a je k dispozici na webu.  

 Oprava vzduchotechniky na střeše laboratorního traktu. 
 Modernizace laboratoří 3001‐3007, včetně opravy podlah v části laboratoří a výměna 
části  vybavení  laboratoří.  V současné  době  probíhá  příprava  projektové 
dokumentace. 

 Oprava vzduchotechniky v objektu 506 a posluchárně P2. 
 Výměna prvků EPS a EZS. 

 Generální oprava nákladního výtahu ve výškové budově. 
 Změna vnitřního orientačního systému.  

 

K. Šintajová 

 Informovala  o  plese  FCH  ‐  15.  2.  2019  od  19:00  hodin  v KC Babylon  na  Kounicově  22  
a  současně  požádala  o  spolupráci  při  oslovování  sponzorů  o  příspěvky  do  tomboly. 
Vstupenky budou v prodeji od 21. ledna 2019. 

 
Další příspěvky do diskuze nebyly; předseda AS FCH tedy poděkoval všem za účast. 
Následující zasedání bude mimořádné a uskuteční se dne 22. 1. 2019 ve 14:30 hodin. 
 
Brno, 11. 1. 2019           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
     
 
 

..…………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


